國立成功大學創意產業設計研究所博士學位候選人資格考核實施要點

99年01月12日所務會議通過103年03月04日所務會議修正通過104年04月21日所務會議修正通過109年05月07日所務會議修正通過110年12月29日所務會議修正通過111年09月27日所務會議修正通過111年11月22日所務會議修正通過111年11月22日所務會議修正通過

- 一、國立成功大學創意產業設計研究所(以下簡稱本所)為提高博士班研究 生研究能力,確保研究生具備應有之學養,依據「國立成功大學博士學 位候選人資格考核實施要點」第七點規定,訂定本要點。
- 二、本所博士班研究生資格考分為初試及複試。初試應於入學(不含休學期間)第3個學期舉行,不通過者應予退學;複試各科應於入學10學期內(不含休學期間)通過考試,逾期者應予退學。
- 三、 本所碩士班研究生逕修博士學位者,無須初試,複試各科應於碩士班入學 10 學期內(不含休學期間)通過考試,逾期者應予退學。
- 四、 資格考初試以每學期辦理一次為原則,方式如下:
 - (一)研究生應針對修課、研討會及校內外活動之參與內容,及其他足資 顯示專業基礎能力之文件,提出書面年度報告書(Annual Report), 並舉辦口頭公開發表。
 - (二)研究生應邀請至少本所<u>四位以上</u>專任(案)、合聘老師組成委員會, 審核研究生之專業基礎能力,評定其考試結果。
 - (三)經委員會審核通過者,應於口頭公開發表結束後兩週內,回應委員 提出之建議並撰寫報告,經指導教授審核同意後,方完成初試。
- 五、 資格考複試以每學期辦理一次為原則,方式如下:
 - (一)研究生應於每學期開學後兩週內,向所長提出資格考複試申請。
 - (二) 資格考複試分為筆試二科及口試一科。
 - 筆試:分為研究方法及專業科目二科,成績以七十分(含)以 上為及格。專業科目如下:「創意商品設計」、「品牌與行銷」、 「創意數位設計」、「互動設計研究」、「創意服務設計」、 「創意產業調查研究」,研究生自選前述一門作為專業考試科目。
 - 2. 口試:研究生應提出研究階段性成果,並邀請本所至少三名教 師組成委員會。口試時,由考生報告研究計劃,口試範圍不限

於研究成果本身,由委員會主席綜合全體委員意見,決定考試結果。

- (三)複試考試成績不及格,資格考年限尚未屆滿者,得於次學期就未通 過科目申請重考,不得更換考試科目。重考以一次為限,重考成績 仍不及格者,應令退學。
- 六、 研究生於期限內完成並通過資格考核者,為博士候選人。
- 七、 研究生如遇重大事故或因不可抗力因素,未能在規定時間內參加資格考試,應事先提出申請,經本所同意後,資格考試得延緩一學期。延緩以 二次為限。
- 八、 本要點於 110 學年度起適用。未申請資格考之舊生,亦適用之。
- 九、 本要點經所務會議通過後實施,並送教務處備查,修正時亦同。

National Cheng Kung University Institute of Creative Industries Design

Policies on Ph.D. Candidacy (PhD Qualifying Examination)

Passed on January 12, 2010 Amended by Board Meeting on March 4, 2014 Amended by Board Meeting on April 21, 2015 Amended by Board Meeting on May 7, 2020 Amended by Board Meeting on December 29, 2021 Amended by Board Meeting on September 27, 2022 Amended by Board Meeting on November 22, 2022

- 1. In order to increase the research capabilities and academic proficiency of its doctoral program students, the National Cheng Kung University Institute of Creative Industries Design (hereinafter "ICID") sets the following policies established in accordance with point seven of the NCKU Directions for the Administration of the Ph.D. Qualifying Examination (國立成功大學博士學位候選人資格考核實施要點).
- 2. The Qualifying Examination (hereinafter "QE") for ICID Doctoral Candidacy is divided into a first and second stage, and is typically administered once every semester. The first stage should be held in the third semester of enrollment (excluding any study suspensions), and the second stage should be passed within 10 semesters of enrollment (excluding any study suspensions). Not passing the first stage or failing to finish the second stage within the 10 semesters will result in forced dismissal from NCKU and further admission.
- 3. Master's students from ICID approved for direct admissions to the doctoral program do not need to complete QE Stage 1. However, both sections of QE Stage 2 should be finished within 10 semesters of entrance to the ICID master's program (excluding any study suspensions), or the student will be dismissed from NCKU and further admission.
- 4. Stage 1 of the Doctoral Candidacy Qualifying Examination (QE Stage 1):
 - (1) Doctoral program students must submit a written "annual report" presenting their first year of study and give a public oral presentation demonstrating their research potential and capabilities. The report and oral presentation should present documentation of contribution in class assignments, seminars, events in and outside of school, and other relevant proof.
 - (2) Students should invite <u>at least 4 ICID instructors</u> to form the evaluation committee for their oral presentation.
 - (3) Students who pass the oral presentation should respond to the feedback given by the evaluation committee and submit a revised report in the two weeks following to their advisor for approval.
- 5. Stage 2 of the Doctoral Candidacy Qualifying Examination (QE Stage 2):

- (1) Doctoral program students seeking to complete portions of the QE Stage 2 must submit an application to the ICID Office within the first two weeks of classes beginning that semester.
- (2) QE Stage 2 consists of a two-part written exam and one oral exam.
 - a. Written QE: Students must (1) write on research methodology and (2) respond to a core-course subject prompt from their ICID academic group. A score of 70 or higher is required to pass. The core courses are as follows: Creative Product Design, Branding and Marketing, Digital Design in Creative Industries, Interaction Design Research, Creative Service Design, and Creative Industries Investigation. Students can select one of the aforementioned subjects to take the examination.
 - b. **Oral QE**: Students must present their research on an academic research topic. This will be presented before an evaluation committee consisting of at least three instructors from ICID. The topics covered in the oral examination are not limited to the presentation itself, and the student should also share their future research plan. The chairperson will consider the opinions of the other committee members and determine the result of the examination.
- (3) If a first attempt results in a non-passing score and there is still time before the QE completion deadline, the student may apply for re-examination the following semester. Students must respond to the same prompts when retaking a failed QE section. Re-examination is limited to one time only and a non-passing score will result in dismissal from NCKU and further admission.
- 6. Doctoral program students who successfully complete and pass the QE within the time limit officially become doctoral candidates.
- 7. In special circumstances with significant justification or unavoidable factors, doctoral program students who have failed to finish the QE within the stipulated time limit may petition for an additional semester of time. Applications for deadline extension may at most happen twice and must be submitted in advance.
- 8. These policies apply to ICID students enrolled after the 2021 academic year. Doctoral program students enrolled before 2021 who have not yet applied for the QE must also follow these policies.
- 9. This bylaw is implemented after review by the ICID Board and ratification by the Registrar Division of the National Cheng Kung University Office of Academic Affairs. Any revisions and amendments are reviewed and updated through the same administrative procedure.

NOTE: The English version was translated from the original Chinese text. In the event of any discrepancies, the Chinese version will take precedence.